
jesítményét és akár a lovagolhatóságát is. 
Nagy nehézséget jelentett számomra – és 
ezzel  a  problémával  nem  voltam  amúgy  
egyedül  –,  hogy a  hazai  használtnyereg-
piacon megfelelő ár-érték arányban minő-
ségi,  jó  állapotú  nyerget  szerezzek  be.  
Nem volt olyan szakember, aki mindamel-
lett,  hogy  széles  választékot  kínált  volna,  
egyben  segítséget  is  tudott  volna  nyújtani  
abban,  hogy  az  adott  nyereg  minden  il-
leszkedési normának megfeleljen és alkal-
mas legyen a lovam hátára. Ezt megelégel-
ve  2015-ben  megalapítottam  a  Krausz  
Central  vállalkozásomat  és  elhatároztam,  
hogy  önzetlen  segítséget  nyújtok  a  hazai  
lovasoknak és legjobb tudásom szerint se-
gítem őket a megfelelő nyereg megtalálá-
sában. Célom, hogy a hazai használtnye-
reg-piacot megfizethető, minőségi és kiváló 
állapotú, ápolt eladó nyergekkel bővítsem, 
ezzel  megkönnyítve  a  hazai  lovasok  nye-
regvásárlását. én ezzel kívánom elősegíte-
ni  a  magyar  lovastársadalmat,  hiszen  a  
nyereg  nagyban  befolyásolja  a  lovak  
egészségi  állapotát  és  sportteljesítményét.  
A rengeteg önszorgalom és  az idő során  
tapasztaltak mellett olyan emberektől tanul-
hattam,  akik  elismertek  a  szakmájukban  
nyergesmesterként, vagy éppen állatorvos-
ként. rengeteget tanulhattam a lovak ana-
tómiájáról,  a  különféle  nyergek  szerkezeti  
felépítéséről,  gyártási  folyamatáról,  javítá-
sáról és átalakításáról, valamint magáról a 
nyeregillesztésről  és  annak  felméréséről.  
Volt szerencsém kapcsolatba lépni Kecske-
mét utolsó tímárjával, aki a bőrök gyártásá-
val  foglalkozik,  így  beleláthattam  ebbe  a  
folyamatba  is.  Megismerhettem  a  bőrök  
szerkezeti felépítését, a különböző bőrtípu-
sok  és  gyártási  folyamatok  sajátosságait,  
azt, hogy egy régi, átszennyeződött bőrből 
hogyan tudok újra  makulátlan tiszta  ered-
ményt elérni, hogyan tudom úgy megfeste-
ni a kifakult gyári festést, hogy az utána ne 
kopjon  ki  és  ne  fogja  össze  a  drága  ver-
senynadrágot, mindezt anélkül, hogy a bőr 
bármilyen  sérülést  szenvedne.  Ennek  a  tu-
dásnak a birtokában, autodidakta módon 
fejlesztettem ki  ezt  az egyedi  technikát  és  
kezdtem  el  a  nyergek  karbantartását  az  
országban egyedülálló  módon egy új,  in-
novatív szolgáltatásként.
Az  előkészítéstől  a  minőségi  pre-
zentáláson keresztül az értékesíté-

sig mindent te végzel egy személy-
ben. Hogyan zajlik a folyamat?
Vannak olyan eladó nyergeim, amelyeket 
magam szerzek be,  ezek általában előre 
egyeztetett  igények  és  piaci  felmérések  
alapján érkeznek,  de az immáron a 100 
darabot is meghaladó állandó kínálatom-
ban a nyergek nagy része bizományi tulaj-

donban  áll.  Ezeket  a  tulajdonosaik  azért  
küldik hozzám, hogy ne kelljen a próbák-
kal  és  az  adásvétellel  bajlódniuk,  így  a  
legegyszerűbb  módon  tudják  értékesíteni  
megunt, kinőtt, lecserélt nyergeiket.
A megérkezést követően veszi kezdetét az 
egyik legnagyobb munkafolyamat, amikor 
is egy szakszerű karbantartáson esik át a 
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Kérlek, mutatkozz be, milyen lo-
vas  kötődésed  van,  hogyan  

kezdődött?
Kecskemét közvetlen közelében, Ballószö-
gön, falusi környezetben nőttem fel, így a 
természet  és  az állatok világa sosem volt  
idegen  számomra.  Először  6-7  éves  kisis-
kolás  koromban  kerültem  közelebbi  kap-
csolatba  a  lovakkal,  amikor  édesanyám-
mal  rokonlátogatóba  mentünk  az  egyik  
falu közeli tanyához, és felfedeztem, hogy 
a  szomszédban  bizony  egy  lovastanya  
van,  ráadásul  megpillantottam ott  egy kis  
tarka pónit. Mondhatni, szerelem volt első 
látásra,  azonnal  közelebb  kellett  férkőz-
nöm  hozzá,  hogy  legalább  megérinthes-
sem. A tervem olyan jól sikerült, hogy a tu-
lajdonos hölgy fel is ültetett pár kör erejé-

ig.  Mondanom  sem  kell,  örökre  a  lovak  
hátán  maradtam.  A  lovaglás  és  lótartás  
alapjait is ezen a helyen sajátítottam el. Itt 
ismerkedtem  meg  örök  etalon  lovammal,  
Csokival,  vele  tanultam  meg  komolyabb  
szinten  lovagolni,  vele  rajtengedélyvizs-
gáz tam és kezdtem meg díjugrató verseny-
pályafutásomat.  Amikor  már  magasabb  
szintre  léptem,  egy  nagyobb  képességű  
lovat választottam öreg lovam mellé, ő volt 
Félix, akivel kezdő lovas szintről alap nem-
zetközi  szintig  jutottam,  amatőr  országos  
bajnokságon  vettünk  részt  és  ezüstérmet  
szereztünk a regionális bajnokságon. Idő-
közben  a  versenyzést  abbahagytam,  ko-
molyabb  életútra  vágytam,  szerettem  vol-
na  a  magyar  lovastár  sada  lomban  nem  
csak  egy  lovas  lenni  a  sok  közül.  Ekkor  

merültem el komolyabban a nyergek vilá-
gában.
jelenleg  is  lovagolok,  Csoki  örök  társam  
maradt, boldog nyugdíjaséveit éli saját kis 
lovardámban  Ballószögön;  fiatal  lovam,  
Corleon  pedig  egy  ugró  vérvonalú  sport-
félvér,  de  vele  már  nem  versenyszerűen  
lovagolok,  csupán együtt  élvezzük a cso-
dálatos  alföldi  terepeket  egy-egy  hosszú  
munkanap után.
Mikor és miért döntöttél úgy, hogy 
elindítod ezt az üzletet?
Versenyzőként jöttem rá arra, hogy a nye-
reg illeszkedése jóval bonyolultabb annál, 
mint amit az itthon elterjedt töredékinformá-
ciók alapján meg lehet tudni a témáról, pe-
dig  ez  a  tényező  képes  az  egyik  legna-
gyobb mértékben befolyásolni a ló sporttel-

amikor a befektetett munka 
megtérül

Körülbelül  egy  évvel  ezelőtt  láttam  meg  először  egy  olyan  magyar  nyereghirdetést,  ami  rögtön  felkeltette  a  
figyelmem. Fotós szemmel különösen kritikusan szemlélem a weboldalak képanyagait, itt kiváló minőségű fotókon 
részletesen bemutatott nyergeket láttam, lényegre törő, ám mégis alapos, szakszerű leírással. Nagyon megfogott 
ez a Magyarországon még nem látott, rendkívül igényes prezentáció. Már akkor kíváncsi voltam, vajon ki állhat 
mögötte. Miután megtudtam, hogy egy tehetséges fiatal lány saját munkája, elhatároztam, hogy egyszer megkeresem 
és készítek vele egy interjút. Úgy vélem, nagyon sok fiatal példát vehet Krausz ági maximalizmusáról, kitartásáról, 
melynek gyümölcse a ma már országszerte ismert és elismert cég, amit az alapoktól, teljes mértékben ő hozott létre.
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nyereg. Ez magában foglalja a bőrök felü-
leti  és  mélytisztítását,  a  bőr  puhítását  és  
regenerálását,  valamint  szükség  esetén  
egy színkorrekciós festést,  így minden da-
rab a legtökéletesebb és legesztétikusabb 
állapotban kerülhet új tulajdonosához.
Ezt követi a minőségi hirdetési képek elké-
szítése és a szövegezés megírása. Ez szin-
tén  nagy  tapasztalatot  igénylő  feladat,  
ugyanis  ismerni  kell  az  adott  márka  és  
azon belül a különféle típusok felépítését,  
kialakítását és más egyedi tulajdonságait, 
és ki kell emelni minden fontos információt 
az adott darab állapotáról és kialakításá-
ról mind a ló, mind a lovas szempontjából. 
Amikor mindez elkészült, a nyereg felkerül 
a  kínálatba  és  a  bevált  gyakorlat  szerint  
hamarosan rátalál az új tulajdonosa.
Az  érdeklődőknek  megbízható  és  kényel-
mes  rendszerrel  több  opciót  kínálok  arra,  
hogy megtalálják az ideális nyerget. A tel-
jes kínálat egyben megtekinthető a cég te-
lephelyén,  Ballószögön  –  arra  is  volt  már  
többször  példa,  hogy  a  vásárlók  lóval  
együtt érkeztek hozzám és itt próbálták ki a 
nyergeket  –,  a  legnagyobb  népszerűség-
nek  mégis  a  helyszíni  nyeregpróbálás  ör-
vend. Ebben az esetben akár 50 kiválasz-
tott nyerget kiszállítva utazom el a helyszín-
re, ahol azokat pontos illeszkedési felmérés-
sel a ló hátára próbáljuk, majd a megfelelő-
nek bizonyulókat azonnal ki is próbálják, és 
ezekből választjuk ki a lónak és lovasának 
legtökéletesebb darabot. Akiknek a szemé-
lyes  megtekintés  és  vásárlás  nem  megold-
ható,  azok számára megbízható futárszol-

gálattal is el tudom küldeni a megvásárolni 
kívánt nyerget.
Minden esetben a jogszabályoknak meg-
felelően  összeállított  próbagaranciás  adás-
vételi  szerződéssel  értékesítem a nyerget,  
amely  alapján  7  nap  visszavásárlási  ga-
ranciát vállalok, így kellő időt biztosítva az 
alapos próbáláshoz.
Nemrég  megjelent  a  Pegazusban  
egy  cikkünk,  amelyben  a  nyereg-
vásárlás során elkövethető hibák-
ról  írtunk (2020/5.  szám).  Mit  tar-
tasz fontosnak kiemelni, ha valaki 
nyerget szeretne vásárolni?
Azzal tisztában kell lenni, hogy a nyeregil-
lesztés  külön  szakterület  –  akárcsak  a  ko-

vács, állatorvos, edző –, amely folyamatos 
tudásfejlesztést igényel a nyeregtechnológi-
ák fejlődésével. Amennyiben a lovasnak és 
az edzőnek sincs kellő tapasztalata és tudá-
sa  ebben  a  témában,  kérjen  segítséget  
szakembertől,  mert  komoly  teljesítmény-
vesztést és akár visszafordíthatatlan egész-
ségkárosodást is okozhat egy rosszul illesz-
kedő  nyereg.  Egy  hiteles  szakembernek  
rengeteg, több mint ötven különféle illeszke-
dési szempontot figyelembe véve kell tisztá-
ban  lennie  azzal,  hogy  a  próbált  nyereg  
miért jó vagy éppen nem jó az adott lóra. 
Ismernie kell a különféle márkák és típusok 
technológiai  felépítését,  vázrendszerét,  
hogy az alakítható-e vagy sem, illetve, hogy 

kialakításából  adódóan  az  adott  lóra  il-
leszthető-e  átalakítással,  lóra  igazítás  ese-
tén pedig tudnia kell, kihez forduljon, hogy 
az megfelelő módon készüljön el. Amennyi-
ben fizikai állapot vagy külső behatás miatt 
nem ideális  a  ló  állapota a  végleges  nye-
regválasztáshoz, tudnia kell alternatív taná-
csot adni egyebek között arról is, hogy mi-
lyen irányban lehet elindulni a ló optimális 
állapotának elérése érdekében.
Mekkora  szerepe  van  a  nyerges-
nek, aki a lóra igazítja a nyerget? 
Hogyan  látod,  a  magyar  lovasok  
mennyire vannak tisztában a jól il-
leszkedő nyereg fontosságával?
A lóra igazítás szinte elkerülhetetlen folya-
mat,  akár  új,  akár  használt  nyeregről  be-
szélünk, sőt a méretre készült nyergek ese-
tében is szükség lehet apróbb illeszkedés-
finomításra  és  korrigálásra.  Ennek  oka,  
hogy  még  az  új  sorozatgyártott  nyergek  
esetében  sem  a  saját  lovainkra  készül  a  
nyereg, hanem egy gyári sablonméret sze-
rint, így sokszor a boltból vásárolt nyereg 
sem  teljesen  megfelelő.  használt  nyereg  
esetében pedig fokozottan fontos a tömés 
ellenőrzése  és  szükség  esetén  akár  na-
gyobb változtatások és átalakítások is. En-
nek felméréséhez szükséges a már említett 
megfelelő szakember, aki meg tudja állapí-
tani,  ha  valami  nem  megfelelő,  tudja  an-
nak okát, és hogy lehet-e rajta változtatni, 
illetve  tud  ajánlani  megfelelő  nyerges  
szakembert.  ha  nyergest  választunk,  ak-
kor nagyon fontos, hogy csak olyan szak-
ember munkáját vegyük igénybe, aki hely-

színre  megy  a  lóhoz,  vagy  a  ló  hátáról  
megfelelő  mérőműszer  segítségével  levett  
minta alapján felméri, hogy mit és hogyan 
kell változtatni a nyergen, még ha az csak 
egy  egyszerű  tömésigazítás  is.  Képek  
alapján nem lehet megítélni azt az aprólé-
kosságot, amit a nyereg pontos felfekvése, 
a váz és a marvas illeszkedése megkíván.
Nyugaton hatalmas tradíciója van a nye-
regillesztés  tudományának,  náluk  a  ko-
moly versenyzők mellett a hobbilovasok is 
nagy  hangsúlyt  fektetnek  arra,  hogy  min-
den lónak meglegyen a saját hátára igazí-
tott  nyerge.  Ott  a  nyeregillesztés  külön  
szakma, őket és a nyergeseket rendszeres 
képzéseken és tanfolyamokon fejlesztik.
A hazai lovasok nagy általánosságban az 
elmúlt egy-két évben kezdtek el foglalkozni 
a jól illeszkedő nyereg fontosságával. Itthon 
eddig elég volt  annyi,  ha nem ér a marjá-
hoz és láthatóan sehol nem töri  sebesre a 
lovat, de ezelőtt ennél többel csak nagyon 
kevesen  foglalkoztak.  örömmel  látom,  
hogy folyamatosan egyre többen érdeklőd-
nek a témában és fontosnak tartják a nye-
regilleszkedést  is  a  többi  más,  ugyancsak  
nagyon fontos lójólléti tényező mellett.
Elkészült  egy  gyönyörű  weboldal  
is, amely lényegre törő, mégis na-
gyon  esztétikus,  igényes,  minden  
eladó nyereg professzionális  tála-
lásban  szerepel.  Mi  inspirált  arra,  
hogy  ilyen  aprólékosan,  igénye-
sen mutasd be a termékeket?
Ez a történet is messze visszanyúlik a múlt-
ba, ugyanis már kisgyerekkoromban is, ha 

nem a lovardában voltam, akkor a számí-
tógépem előtt ültem és weboldalakat gyár-
tottam vagy képeket szerkesztettem a saját 
szórakozásomra.  Multimédia-fejlesztőként  
végeztem, így a webfejlesztés, a média és 
digitális  képgyártás  területén  sem  kellett  
segítségért szaladnom.
Személyiségemet sem tudnám másképpen 
jellemezni, nagyon rend- és rendszerszere-
tő, alapos és precíz embernek tartom ma-
gam, így maga a cégem és a munkavég-
zésem  sem  lehet  másképp.  A  Krausz  
Central színvilágát letisztult, modern arcu-
lat  céljával  választottam  ki.  Egyszerűen  
kezelhető, átlátható és lényegre törő, még-
is a modern elvárásoknak megfelelő web-
oldal létrehozása volt a cél, amit örömmel 
böngésznek az érdeklődők. Az egyedileg 
használt  nyeregfotózási  stílusomat  pedig  
azért választottam ki ily módon, mert ezek-
kel a beállításokkal és a fehér háttérrel ki-
emelhető  minden  részlet  a  nyergeken,  és  
igényességével  kitűnik  az  oldal  a  többi  
nyereghirdetés közül.
Mik a terveid, szeretnél valamit újí-
tani? Hogy bírod egyedül?
A  Krausz  Central  idén  júliusban  lesz  öt-
éves.  Kezdeti  célom  az  volt,  hogy  ha  az  
országban valaki nyerget szeretne eladni 
vagy venni, akkor rám gondoljon először, 
és ezt viszonylag rövid idő alatt sikerült el-
érni. Az elkövetkező évben a legnagyobb 
cél  a Krausz Central  saját  épületének fel-
építése lesz, amelyben helyet kap egy ha-
talmas  bemutató  nyerges  és  egy  karban-
tartóműhely is. Egyedül ennyi munkát elvé-
gezni,  mondhatni  0-24-es  műszak  a  hét  
minden  napján,  így  a  másik  fejlesztés  a  
cég létszámának bővítése lesz, amely már 
most  folyamatban  van.  így  az  időhiány  
sem  korlátozhatja  a  cég  további  fejlődé-
sét. hosszú távú cél pedig kijutni a külföldi 
piacokra hasonló sikerrel, illetve egy még 
komplexebb  szolgáltatást  szeretnék  nyúj-
tani, amelyre újabb innovatív ötleteim van-
nak, de erről egyelőre nem beszélek, sze-
retném, ha meglepetés maradna.

Somogyvári Anett

■ 1–4. Felújító festés előtt, közben és után 
❙ 5. Az értékesítés előtt a nyergek alapos 
tisztításon mennek keresztül, az esetleges 
hibákról tájékoztatást kap a vásárló
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nyereg. Ez magában foglalja a bőrök felü-
leti  és  mélytisztítását,  a  bőr  puhítását  és  
regenerálását,  valamint  szükség  esetén  
egy színkorrekciós festést,  így minden da-
rab a legtökéletesebb és legesztétikusabb 
állapotban kerülhet új tulajdonosához.
Ezt követi a minőségi hirdetési képek elké-
szítése és a szövegezés megírása. Ez szin-
tén  nagy  tapasztalatot  igénylő  feladat,  
ugyanis  ismerni  kell  az  adott  márka  és  
azon belül a különféle típusok felépítését,  
kialakítását és más egyedi tulajdonságait, 
és ki kell emelni minden fontos információt 
az adott darab állapotáról és kialakításá-
ról mind a ló, mind a lovas szempontjából. 
Amikor mindez elkészült, a nyereg felkerül 
a  kínálatba  és  a  bevált  gyakorlat  szerint  
hamarosan rátalál az új tulajdonosa.
Az  érdeklődőknek  megbízható  és  kényel-
mes  rendszerrel  több  opciót  kínálok  arra,  
hogy megtalálják az ideális nyerget. A tel-
jes kínálat egyben megtekinthető a cég te-
lephelyén,  Ballószögön  –  arra  is  volt  már  
többször  példa,  hogy  a  vásárlók  lóval  
együtt érkeztek hozzám és itt próbálták ki a 
nyergeket  –,  a  legnagyobb  népszerűség-
nek  mégis  a  helyszíni  nyeregpróbálás  ör-
vend. Ebben az esetben akár 50 kiválasz-
tott nyerget kiszállítva utazom el a helyszín-
re, ahol azokat pontos illeszkedési felmérés-
sel a ló hátára próbáljuk, majd a megfelelő-
nek bizonyulókat azonnal ki is próbálják, és 
ezekből választjuk ki a lónak és lovasának 
legtökéletesebb darabot. Akiknek a szemé-
lyes  megtekintés  és  vásárlás  nem  megold-
ható,  azok számára megbízható futárszol-

gálattal is el tudom küldeni a megvásárolni 
kívánt nyerget.
Minden esetben a jogszabályoknak meg-
felelően  összeállított  próbagaranciás  adás-
vételi  szerződéssel  értékesítem a nyerget,  
amely  alapján  7  nap  visszavásárlási  ga-
ranciát vállalok, így kellő időt biztosítva az 
alapos próbáláshoz.
Nemrég  megjelent  a  Pegazusban  
egy  cikkünk,  amelyben  a  nyereg-
vásárlás során elkövethető hibák-
ról  írtunk (2020/5.  szám).  Mit  tar-
tasz fontosnak kiemelni, ha valaki 
nyerget szeretne vásárolni?
Azzal tisztában kell lenni, hogy a nyeregil-
lesztés  külön  szakterület  –  akárcsak  a  ko-

vács, állatorvos, edző –, amely folyamatos 
tudásfejlesztést igényel a nyeregtechnológi-
ák fejlődésével. Amennyiben a lovasnak és 
az edzőnek sincs kellő tapasztalata és tudá-
sa  ebben  a  témában,  kérjen  segítséget  
szakembertől,  mert  komoly  teljesítmény-
vesztést és akár visszafordíthatatlan egész-
ségkárosodást is okozhat egy rosszul illesz-
kedő  nyereg.  Egy  hiteles  szakembernek  
rengeteg, több mint ötven különféle illeszke-
dési szempontot figyelembe véve kell tisztá-
ban  lennie  azzal,  hogy  a  próbált  nyereg  
miért jó vagy éppen nem jó az adott lóra. 
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technológiai  felépítését,  vázrendszerét,  
hogy az alakítható-e vagy sem, illetve, hogy 
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